L’APÒSTROF
L’article el/la, la preposició de i els pronoms febles em, et, es, el; s’apostrofen davant de paraules que comencen per vocal o h.
EXEMPLES:
· l’avi, l’amic, l’anglès,...

· l’ungla, l’habitació, ...

· d’aquell, d’ahir, ...

· m’agafa, m’atreu, ... 

· t’agrada, t’aguanta, ...

· s’asseu, s’assembla, ...

· l’entenc, l’envio, ...
L’article femení i el pronom feble la no s’apostrofen davant i. u, hi, hu àtones.
EXEMPLES:
· la Irene, ...

· la universitat, ...

· la història, ...

· la humanitat, ...
La contracció es desfà quan la paraula que la segueix comença per vocal o hac.
EXEMPLES:
· a l’entrada/al cine

· de l’indi/del nen

· per l’home/ pel noi

